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Referat

Punkt 1: Introduktion

Rådmanden introducerende dagens tema og gav en foreløbig status på drøftelsen fra det
seneste møde, herunder bl.a.:

• Status på arbejdet med Kongeruten
• Outdoor-strategien

Det blev aftalt, at advisory boardet skal have en mere detaljeret status på næste møde.

Rådmanden redegjorde desuden for idéen om at etablere en robotcafé i Aarhus, som er
inspireret af studieturen til Japan. Advisory boardet var positivt stemt overfor idéen og
bakkede op om, at initiativet kan finansieres af de midler, der blev afsat til advisory
boardet i forbindelse med budget 2024. Der skal afsøges flere samarbejdspartnere til
projektet.

Advisory boardet genbekræftede, at der kan afsættes midler til finansieringen af
Kongeruten.

Punkt 2: Velfærdsteknologiens Hus

Direktør Christian Boel præsenterede Sundhed og Omsorgs visionsoplæg for
Velfærdsteknologiens Hus.

Advisory boardet drøftede visionsoplægget og havde følgende bemærkninger:

• At vi bør række ud til både store og lokale fonde (fx Novo Nordisk, Industriens
Fond mv.), pensionsselskaberne og fagbevægelsen for medfinansieringen af
projektet.
• At det sandsynligvis vil være vanskeligt at få medfinansieringen fra erhvervslivet.
Det kræver, at virksomhederne kan få en fornuftig langsigtet forrentning af
investeringen. Der er større sandsynlighed for, at virksomheder gerne vil udlåne
systemer eller arbejdstid fra medarbejder mv.
• At der blandt virksomhederne er en stor efterspørgsel på laboratorie-, værksteds-
og testfaciliteter, hvor virksomhederne kan afprøve deres produkter. Det vil være
en stor fordel for erhvervslivet, hvis Velfærdsteknologiens Hus kunne rumme et
testmiljø både for mindre startups, der skal produktudvikle, og virksomheder, der
gerne vil have testet skaleringen og implementeringen af deres løsninger.

Punkt 3: Sensorteknologi og sundheds-IT

Lars Dam Jensen præsenterede FALCK’s arbejde med Health Care @ Home – et
samarbejde om at nedbringe antallet af akutte genindlæggelser og flytte behandlingen til
borgernes hjem.

Mikkel Harbo præsenterede Systematic arbejde med sundheds-IT.

Advisory boardet drøftede barrierer og muligheder for udrulningen af sensorteknologi og
sundheds-IT, herunder sektorovergange, manglende integration af it-systemer, regler og
retningslinjer, incitamentsstrukturer i sundhedsvæsen og en kultur om, at alle vil have
deres egen unikke løsning.
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Etikken omkring brugen af sensorteknologi og monitorering af borgerne blev drøftet.

Punkt 4: Afrunding

Rådmanden opfordrede til, at medlemmerne aktiverede deres netværk for sikre
opbakning og støtte til etableringen af Velfærdsteknologiens Hus.

Rådmanden takkede for opbakningen til robotcaféen og orienterede om, at Aarhus
Kommune senere på ugen vil få besøg af en delegation fra Japan, som har sendt et
tilbud om etableringen af robotcaféen.

2 / 4



Overblik: Noter

3 / 4



Overblik: Delte kommentarer

4 / 4


